
Møde UAU den 8. november 2023. (Ordstyrer Anne, referent Lis, kage Jens)

1. Godkendelse af dagsorden:

Dagsorden godkendt, der tilføjes dog yderligere to punkter: Forslag til beplantning samt status på

fondsansøgning.

2. Forslag til beplantning.

På beboermødet den 28. september 2022, blev det besluttet, at beboerne skal inddrages i

processen omkring valg og placering af træer - jvf. Hyldetryk nr. 382.

UAU afholder derfor et debatmøde for alle beboere den 28. februar 2023. På dette møde får

spørgsmål og holdninger mulighed for at komme til udtryk, inden det ordinære beboermøde

afholdes den 20. marts 2023.

3. Beboermødet om genplantning:

På debatmødet den 28. februar fremlægger Jens to forskellige genplantningsforslag for hvert af de

forskellige områder i Hyldespjældet. Forslagene skal være tilpasset hensyn til biodiversitet,

omgivelser, æstetik, sol/skygge, højde på bebyggelsen og eventuelle rørføringer i jorden.

Forberedelse til dette møde starter med UAUs markvandring den 19. november, og der følges op på

UAU mødet den 3. januar og træpolitikmødet den 17. januar.

4. Blomsterløg

HRH har allerede maskinplantet en del tulipanløg på skråningen ved kælkebakken. Vi har herefter

ca. 100 løg, som vi har aftalt, at vi selv skulle lægge. Disse løg lægges i det ”vilde område” på

grønningen (ved stien mellem Bryggerlængen og Ulkestræde). Vi lægger løgene i forbindelse med,

at vi alligevel arbejder med vedmuren den 14. november.

5. Vindue i hæk

Det aftales, at vi (dvs. Jens) klipper et ”vindue” i en af hækkene foran vaskeriet. Hækkene er lidt

kedelige, og legeværdien omkring dem kan øges med et - eller flere - ”kighuller”.

6. Elefantskråning

Galgebakkens gartner Kim Vanner har tilbudt at slå elefantskråningen, hvilket er nødvendigt, hvis

den fortsat skal være smuk at se på. Der er dog opstået diskussion om, hvis ”tur” det er til at udføre

arbejdet. Det er aftalt, at Hyldespjældets Danny og Galgebakkens Kenny drøfter dette og melder

tilbage til os, når de er nået til enighed. Vi følger op.

7. Biodiversitetsfond

Det er muligt at søge kommunen om tilskud til indkøb af frø og planter mhp. øget biodiversitet. Det

besluttes, at vi vil søge om tilskud til genplantning i vores ”vilde” områder, som har lidt skade under

renoveringen. Jens udfærdiger og indsender ansøgning inden fristen den 30.11.23.

8. Fondsansøgning Nordea-fonden

Vores ansøgning om tilskud til ombygning af Den lille Trekant er - via Vinie - videresendt til Mads i

Bo-Vest. Vi ved endnu ikke, om den herfra er videresendt til Nordea-Fonden, men dette skal der

følges op på.



EVT

Til UAU-mødet om træpolitik den 17.1.24 laver Jens et oplæg.

Folderen om genplantning sendes til Henrik mhp. videresendelse til Hylde-net.

Sten orienterer om, at man på Naturfredningsforeningens hjemmeside kan finde materiale om,

hvilke typer sommerfugle som tiltrækkes af hvilke plantesorter for at finde føde og reproducere sig.

Link til dette kan evt. lægges i Hyldeposten.

Næste UAU-møde holdes den 3. januar 2024 kl. 19 i Aktivhuset. Sten medbringer kage.

Lis


